
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 18. september 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 819
Miljø- og Fødevareudvalget modtog den 14. september 2023 en komitésag om BAT-kon-
klusionerne for slagterier og animalske biprodukter. Vil ministeren med afsæt i komitésa-
gen, jf. MOF alm. del – bilag nr. 567 besvare følgende spørgsmål:
– Det fremgår af L&F’s høringssvar, at slagterier m.v. ikke kan rense deres spildevand, 

før det sendes til offentligt renseanlæg. Er dette korrekt?
– Udledes der spildevand fra danske anlæg med fortynding i en blandingszone af stof-

fer, hvor der er fastsat miljøkvalitetskrav (sediment, biota, vand)?
– Vil der kunne fastsættes strengere krav af hensyn til målopfyldelse lokalt (vandram-

medirektivet), eller skal eventuelle reduktioner ske fra andre kilder?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carl Valentin (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carl.Valentin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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